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Aquesta secció és un espai que l’Ajuntament cedeix als grups municipals que formen el consistori. Són, per 
tant, els responsables del contingut que s’hi publica. Als sis grups municipals se’ls dedica el mateix espai i 
se’ls demana un text amb les mateixes característiques. Aquí es publica el que cada grup municipal ha fet 
arribar al Departament de Comunicació.

Anna Torrijos
Portaveu  
del Grup Municipal 
d’ERC-AM

Maria Llarás
Portaveu del grup 
municipal 
del PSC-CP

habitualment i, sobretot, en català. 
El Masnou recull aquest Pla com una 
oportunitat per fer un salt qualitatiu en 
l’àmbit educatiu i cultural al municipi.

Els municipis són agents impulsors de 
polítiques transversals, com les culturals 
i educatives, ja que permeten fer accions 
arrelades als barris i en xarxa de manera 
més participativa. A més, la cultura és un 
àmbit més per a la millora de la cohesió 
social i per millorar oportunitats socials i 
educatives de les persones. Les accions 
culturals locals ens permeten impulsar 
projectes que faciliten la trobada i 
contribueixen a articular millor la 
comunitat.

Hi ha moltes accions proposades 
en aquest Pla nacional que poden 

formar part d’un pla local del llibre i 
la lectura i destaquen especialment 
les vinculades a les escoles i al Pla 
educatiu del Masnou, com la millora de 
les biblioteques escolars, el foment de la 
biblioteca personal a través de l’escola, 
i la recuperació de la narració oral i la 
lectura en veu alta. 

Més enllà de les escoles, al Masnou s’hi 
organitzen certàmens com els Premis 
Goleta i Bergantí, clubs de lectura i una 
programació diversa a la Biblioteca, i ja 
es preveu al Pla d’actuació municipal 
impulsar iniciatives per al foment de la 
lectura en català des de la Biblioteca, 
amb accions com la lectura en espais 
de gent gran i residències, el Mes de les 
Lletres o la celebració de la Diada de 
Sant Jordi.

En aquest sentit, cal destacar dos 
projectes que de ben segur permetran 
fer el salt que cal al Masnou. El primer 
serà realitat aquest mateix mes i ha sorgit 
de l’àmbit privat i associatiu: tornarem 
a disposar d’una llibreria al Masnou, 
a l’espai de La Calàndria. El segon, a més 
llarg termini, és un espai de lectura a 
l’aire lliure davant de la Biblioteca del 
municipi, un nou lloc de trobada, una 
plaça per fer-hi activitats vinculades a la 
Biblioteca i a la lectura.

Podeu contactar-nos a:
Instagram: @erc.acordmasnou
Facebook: ERC AM El Masnou
Twitter: @ERC_acordmasnou
WhatsApp: 670 471 747

qualsevol govern municipal ho hagués 
repercutit en les factures. El debat és 
com s’ha de fer aquesta pujada i, al 
nostre entendre, és molt millorable.

Fórmula poc imaginativa
En primer lloc, si ens fixem en l’estructura 
de la factura, veiem que el Govern 
municipal ha repetit la mateixa fórmula 
que el municipi arrossega des de fa més 
d’una dècada: una quota de servei molt 
alta i amb trams molt poc ajustats a la 
realitat. El 93% dels habitatges se situen 
en un únic tram, el més baix (fins a 500 l/
dia), que paradoxalment és el que més 
puja. Si volem incentivar l’estalvi, quin 
sentit té que el tram que més puja 
sigui el del consum més baix?

Cap progressivitat
Si calculem dues factures 
hipotètiques, però realistes, veiem 
que la progressivitat no existeix en la 

proposta del Govern. El Masnou té 2,32 
habitants per habitatge. La primera 
factura seria d’un habitatge que gasti 
el límit per la sequera (200  l/dia per 
habitant), que segurament serà un 
límit habitual els pròxims anys en un 
context d’emergència climàtica. La 
segona factura seria un habitatge que 
gasti un 20% menys del límit establert 
per la sequera. I el resultat que ens ha 
donat és que ambdues factures veurien 
un increment d’un 36% en la part de la 
factura corresponent a la quota de servei 
i el consum, aquella que el Ple passat va 
modificar el Govern municipal. És a dir, 
és igual si gastes 200 litres per persona o 
160, la factura et pujarà el mateix. On és 
la progressivitat? I les polítiques per 
fomentar l’estalvi d’aigua?

Fem Masnou va votar-hi en contra
Per aquests dos motius, principalment, 
el nostre grup va votar en contra de la 

pujada de la factura en les condicions 
que us hem explicat. La proposta va ser 
aprovada per ERC, PSC i Comuns, que 
continuen augmentant les despeses de 
les famílies sense que sembli que ells 
tinguin intenció d’estrènyer-se, ni una 
mica, el cinturó.

l’article 49 de la Constitució espanyola 
per ampliar els drets de les persones amb 
discapacitat i esborrar-ne l’expressió 
disminuïts físics, sensorials i psíquics o 
minusvàlids. 

Realment podem pensar que les 
persones amb una discapacitat són 
menys vàlides? Cal recordar que a 
l’Espanya de la dècada dels seixanta 
i dels setanta, a les persones amb 
discapacitat se’ls deia subnormals. Estan 
per sota del que és normal? No va ser fins 
a la dècada dels vuitanta quan un govern 
socialista va fer que les lleis canviessin 
el terme subnormal per persona amb 
minusvalidesa. 

Molts poden pensar que aquestes 
modificacions, així com el recent canvi 
de la Constitució, no són més que un 
brindis al sol, un joc del llenguatge i 
equilibris de la llengua. Tan important 

és el llenguatge per avançar en els drets 
d’una persona? Sens dubte, i és que, 
si seguim fent servir qualificatius com 
minusvàlid o disminuït, estem contribuint 
a perpetuar uns estereotips que no 
tenen res a veure amb la societat que es 
vol promoure. 

Aquests són temes que hem de posar 
sobre la taula i que han d’estar a l’agenda 
política. De la mateixa manera que ho 
ha fet el nostre veí Ricky Rubio, que 
ha tingut la valentia d’avantposar la 
seva salut mental a la seva trajectòria 
professional i ha contribuït al fet que tots 
en parlem i donem la importància que 
es mereix tenir cura de la nostra ment. 
I és que la salut mental, com d’altres 
discapacitats, ha estat durant dècades 
marcada per l’estigmatització social i 
fins i tot s’ha arribat a culpar la persona 
afectada del deteriorament del seu estat 
de salut. 

Ens hem de treure els complexos de 
sobre. Hem de parlar de persones 
amb discapacitat, amb problemes de 
salut mental o qualsevol altre tipus 
d’afectació, perquè només d’aquesta 
manera tindrem una societat igualitària i 
rica, on tothom tingui els mateixos drets 
i deures, amb mecanismes per garantir 
la defensa dels seus drets, que ofereixi 
oportunitats de desenvolupament i de 
benestar, que percebi la diversitat com 
una oportunitat i no com una amenaça, 
que protegeixi les persones més 
vulnerables i que promogui polítiques 
d’inclusió. 

Com contactar-hi:
marialv@elmasnou.cat
@mariallaras
Tel. 670 382 827

Poca imaginació i cap progressivitat 
en l’augment del preu de l’aigua 
al Masnou

L’aigua és un tema cabdal, més en la 
situació actual de sequera. És un dels 
subministraments principals que 
tenen les famílies i l’únic que depèn 
directament de l’Ajuntament. Cal ser 
honestos i reconèixer que la matèria 
primera (l’aigua) ha pujat molt i, per tant, 

Grup Municipal 
de Fem Masnou

Treballem per fer del Masnou una 
comunitat inclusiva

Una comunitat inclusiva és aquella 
en què totes les persones tenen els 
mateixos drets simplement per la seva 
condició d’éssers humans. Si una societat 
no reconeix el mateix valor dels seus 
integrants es posen en risc fonaments 
bàsics, com ara la dignitat de les 
persones, i es fomenta la desigualtat. 

El mes de gener passat, el Congrés 
dels Diputats va aprovar la reforma de 

Pla nacional del llibre i la lectura 
de Catalunya. Llegir més i, sobretot, 
en català

El Pla nacional del llibre i la lectura 
de Catalunya, aprovat recentment, 
recull tres objectius: llegir més, més 
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podem coincidir que fa sol, molt sol, 
però no plou...

No plou aquesta aigua tan necessària 
per viure i és ara més que mai quan 
l’enyorem, perquè l’aigua no és infinita, 
perquè és un bé escàs i perquè ens 
n’estem quedant sense.

Malgrat el negacionisme climàtic dels 
defensors del capitalisme, la ciència és 
molt clara: sense un canvi de sistema 
econòmic, els episodis de sequera 
seran cada cop més freqüents i l’aigua 
més escassa.

L’1 de febrer es va decretar l’estat 
d’emergència, que restringeix el 
consum diari per habitant a 200 litres, 
i prohibeix l’ompliment de piscines i el 
reg privat. Només es permet el reg amb 

aigua freàtica o regenerada en camps 
de futbol i pistes, així com l’ompliment 
de piscines municipals, sempre que es 
compensi amb el tancament de dutxes.

Iniciem, doncs, una etapa en què tots 
els masnovins i masnovines ens hem 
de comprometre amb el medi ambient 
i en la qual els polítics, a través de 
les administracions públiques, han 
d’esforçar-se per trobar solucions en tots 
els àmbits que tenen incidència sobre 
el medi ambient: urbanisme, mobilitat, 
consum, turisme, habitatge...

És hora que els polítics prenguem 
decisions valentes, tenint sempre com 
a referent els interessos de la majoria i 
no els d’uns quants. És precisament la 
defensa dels interessos dels de dalt el 
que ens ha portat a la situació actual, 

i la classe popular n’ha resultat la més 
perjudicada. Hem de posar fre al 
creixement econòmic, alhora que 
limitem activitats no essencials de 
grans consumidors.

Així mateix, aquestes decisions 
han de venir acompanyades d’una 
inversió que protegeixi aquells veïns i 
veïnes que durant els últims anys han 
vist compromesa la seva capacitat 
econòmica, i cal augmentar les 
prestacions econòmiques i socials, 
amb impostos que gravin més qui més 
té i qui més consumeix.

Com contactar-hi:
Correu: masnou@encomu.cat
Instagram:@masnouencomupodem
Facebook: /comudelmasnou
Twitter: @Masnouencomu

Masnou. Dos recientes propuestas 
del gobierno municipal merecen 
una atención especial: la gestión del 
suministro de agua y la administración 
de los aparcamientos en superficie.

El primer punto de preocupación 
radica en la intención del equipo de 
gobierno de transferir la gestión del 
suministro y distribución del agua a una 
empresa municipal, SUMEM, carente 
de experiencia, inversiones y estructura 
de personal adecuada para afrontar 
una tarea tan crucial. ¿Qué garantías 
ofrecen de que esta decisión no 
resultará en un servicio deficiente o en 
aumentos desproporcionados en las 
tarifas para los usuarios?

Además, la misma empresa también 
tiene el encargo de gestionar los 

aparcamientos en superficie, añadiendo 
cuatro nuevas zonas verdes de pago. 
Esta medida plantea interrogantes 
legítimos: ¿Estamos ante la creación de 
un impuesto más para los vehículos 
que circulan por El Masnou? ¿Cómo 
afectará esto a la movilidad de los 
ciudadanos y al comercio local?

Por otro lado, no podemos obviar 
la estrategia de la oposición, que 
sigue centrando su agenda en temas 
lingüísticos y en cuestiones populistas 
como la adhesión en contra del 
armamento nuclear, o a favor de la 
“amnistía”, o en contra de Israel. Si 
bien estos temas son importantes, 
¿no deberían estar priorizando 
preocupaciones más urgentes y 
locales que afectan directamente a 
nuestros vecinos?

Es hora de que el debate político se 
centre en los problemas reales de El 
Masnou: la falta de agua, la necesidad 
de planes efectivos de vivienda social, la 
creciente ocupación ilegal, el aumento 
de los delitos, la carga impositiva 
sobre nuestros ciudadanos, la falta de 
servicios sanitarios, la pésima limpieza 
de nuestras calles, el mantenimiento 
general de nuestras infraestructuras 
(aceras, calzadas, mobiliario urbano), 
etc. Es imperativo que el equipo de 
gobierno y la oposición abandonen 
agendas partidistas y se centren 
en trabajar juntos para encontrar 
soluciones efectivas que mejoren 
la calidad de vida de todos los 
masnovins. 

Nosotros estamos dispuestos, tienen 
nuestra mano tendida: ¡A trabajar!

Joan Maria Duran
Regidor del Grup 
Municipal de Junts 
pel Masnou

de l’any per a tota la mainada a causa 
d’una pluja que no va començar a caure 
fins a quarts de vuit de la tarda. Un dia 
explicarem a l’Ajuntament que hi ha una 
cosa que es diu paraigua i, de passada, 
li recordarem cavalcades pretèrites 
en què plovia i fins i tot nevava i no 
passava absolutament res. Imaginem 
que en altres indrets on plou de manera 
recurrent no deuen existir les cavalcades.

La segona cosa per a la qual va servir la 
NO cavalcada va ser per tornar a deixar 
palesa la mediocritat inadmissible 
d’aquest Equip de Govern i del seu 
alcalde, que van mostrar una vegada 
més la pèssima gestió i les contínues 
errades en les preses de decisions. 
Vam poder assistir en directe a allò 

que fa constantment aquest Govern: 
improvisar, vers a tenir un pla 
alternatiu per als possibles contratemps. 
Només cal veure el que van fer 
poblacions veïnes com Teià o Premià de 
Mar, que, davant les previsions de pluja, 
van decidir avançar la cavalcada i tots 
els nens i nenes que havien esperat tot 
l’any aquest dia tan màgic, en van poder 
gaudir. De fet, l’èxode de masnovines i 
masnovins a poblacions veïnes va ser 
considerable.

Es va substituir la cavalcada per donar la 
rebuda dels Reis al pavelló del Complex 
Esportiu, un complex cobert i tancat. Una 
altra decisió negligent i nefasta, tenint 
en compte els casos desfermats de covid 
i de grip A.

Des d’aquí enviem una sentida abraçada 
a tots els nens i nenes del Masnou, i 
desitgem que els hagin portat tot el 
que volien. Als membres de l’Equip 
de Govern d’aquest Ajuntament els 
desitgem que els Reis els hagin portat 
seny i un manual per saber prendre 
decisions encertades i no fer més el 
ridícul, ja que han demostrat ser uns 
incapaços i que l’únic que mereixen 
aquest any és carbó.

I amb els regidors de l’oposició, els Reis 
s’han portat bé. Qui no s’ha portat bé 
ha estat el Govern del Masnou, que just 
començar l’any ens ha retallat els nostres 
drets i els ha limitat com mai no havia 
passat en democràcia.

Antonio Marset 
Portaveu del Grup 
Municipal del PP

Amadeu Quintana
Portaveu 
del Grup Municipal 
de Masnou 
En Comú Podem

La descavalcada dels Reis

El Govern municipal ha descavalcat. La 
NO cavalcada de Reis va servir per a dues 
coses. La primera, i la més important: 
veure com aquest Ajuntament es va 
carregar el dia més especial i màgic 

No plou i fa sol...

És difícil recordar l’última vegada que 
els infants entonaven la cançó popular 
“plou i fa sol, les bruixes es pentinen”. A 
hores d’ara, els masnovins i masnovines 

Agua y aparcamiento: 
¿Gestión eficiente o más impuestos 
encubiertos?
Coda: ¡Vamos a trabajar por los 
ciudadanos de El Masnou!

Como regidor del Partido Popular en 
la oposición, es mi deber abordar las 
decisiones del equipo de gobierno 
de manera responsable y crítica, 
especialmente cuando afectan 
directamente a los ciudadanos de El 


